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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 4/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 3 d’abril de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre fins a ¾ de 10 del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinenta d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
  
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 3/2014, de 6 de març. 

 
2. Aprovar la substitució de la Sra. Sandra Bartomeus Vicens com a membre de la 

Comissió municipal de delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb 
el terme municipal de l’Escala. Exp. 103/13 (Béns). 
 

3. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 2/2014 de suplement de crèdit 
per a l’exercici de 2014. Exp. 174/14 (Serveis Econòmics). 
 

4. Aprovar inicialment la modificació puntual de la normativa del PGMO de Torroella 
de Montgrí en relació amb les edificacions existents en volum disconforme. Exp. 
360/14 (Secretaria). 
 

5. Aprovar inicialment la modificació de la identificació i descripció de dos fitxers de 
titularitat d’aquest Ajuntament i la creació de quatre fitxers de dades de caràcter 
personal de titularitat d’aquest Ajuntament. Exp. 1022/06 (Personal). 
 

6. Aprovar la moció presentada per tots els regidors/es de la corporació de suport a la 
candidatura per a la declaració de patrimoni mundial de la UNESCO de la portalada 
del monestir de Santa Maria de Ripoll. Exp. 382/14 (Secretaria). 
 

7. Aprovar la moció presentada pel regidor no adscrit, ERC, UPM, COET i l’AMPA del 
Petit Montgrí per la reducció de preus de les escoles bressol municipals. Exp. 
383/14 (Secretaria). 
 

8. Donar compte de l’aprovació definitiva d’instruments de planejament urbanístic. 
 

9. Donar compte de la sentència del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 de Girona 
(UPSD Cont. Administratiu 3) en el marc de recurs núm. 577/2009, interposat per 
F. V. M. contra l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 1158/09 (Secretaria). 
 

10. Donar compte dels Decrets núm. 57/14, 60/14 i 65/14 del Jutjat Social 1 Girona 
(UPSD 1) en el marc dels procediments de reconeixement de drets interposat per 
L. P. G. contra l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 529/13 (Judicis). 
 

11. Assumptes urgents 
 

B) Part de control 
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12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 414 
al núm. 727, corresponents al període comprès entre el 17 de febrer de 2014 i el 
14 de març de 2014. 

 
13. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 3/2014, DE 6 DE MARÇ 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 3/2014, de 6 de març, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. APROVAR LA SUBSTITUCIÓ DE LA SRA. SANDRA BARTOMEUS VICENS COM A MEMBRE 
DE LA COMISSIÓ MUNICIPAL DE DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ AMB EL TERME MUNICIPAL DE L’ESCALA. EXP. 103/13 (BÉNS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 7 de febrer de 2013, va iniciar l’expedient de 
delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el terme municipal de l’Escala i va 
nomenar la corresponent Comissió de delimitació, constituïda per les persones següents:  
 

- Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde 
- Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, regidora  
- Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor  
- Sr. Josep Pujol i Fuster, tècnic de medi ambient 
- Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari 

 
Vist que la Sra. Sandra Bartomeus i Vicens va presentar la renúncia al càrrec de regidora de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, amb efectes a partir del dia 7 de febrer de 2014. 
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Ateses les determinacions dels articles 12, 25 i 27 a 29 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMLC) 
i dels articles 27 a 38 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la 
constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals descentralitzades 
i de les mancomunitats de Catalunya. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Nomenar el Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas com a membre de la Comissió municipal de 
delimitació del terme municipal de Torroella de Montgrí amb el terme municipal de l’Escala en 
substitució de la Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, amb la qual cosa la Comissió passa a estar 
integrada per: 
 

- Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde 
- Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor  
- Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor 
- Sr. Josep Pujol i Fuster, tècnic de medi ambient 
- Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari 

 
2n. Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals de la 
Generalitat de Catalunya i a l’Ajuntament de l’Escala”.  
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, aquest se sotmet a votació i s’aprova per majoria 
absoluta (vot favorable dels 8 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del 
Grup d’Esquerra-AM, del regidor del Grup del COET i del regidor no adscrit Sr. Francesc Ferrer; i 
abstenció dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM). 
 
 
3. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 2/2014 DE SUPLEMENT DE 
CRÈDIT PER A L’EXERCICI DE 2014. EXP. 174/14 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, l’interventor llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Atès el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2014. 
 
Atès el que disposen els articles 177.2 i 169.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; 35, 36, 37, 38 
i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI 
de la Llei esmentada; 22.2 e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; 52.2 f) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, l’article 7.3 de les Bases d’execució del Pressupost 

http://municat.gencat.cat/municat/upload/file/normativa/decret_legislatiu_2_2003.pdf
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general de l’entitat local per a l’exercici de 2014, l’article 32 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 
d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera i la l’article primer de la Llei 
Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial al sector públic. 

 
Atès que el reconeixement d’ingressos de l’exercici 2014 s’efectua amb normalitat. 
 
Atesa la necessitat de sobredotar la partida “14.99.01100.91110 FOMIT 2009 (bbva) 
(09090538)” dotada amb 261.393,64 euros, la qual haurà d’atendre durant l’exercici 2014: 
 

1) el pagament de les 2 quotes trimestrals per import total de 114.081,10 euros 
d’amortització del préstec concertat l’exercici 2009 (amb 5 anys de carència). 

2) el pagament de 215.748,37 euros, en concepte de reemborsament anticipat i 
obligatori. 

 
Atès que l’import per completar les necessitats és de 68.435,83 euros, el qual no es pot 
demorar fins l’exercici següent. 
 
Atès que aquests crèdits es finançaran amb càrrec al romanent líquid de tresoreria de l’exercici 
de 2013, el qual ascendeix a 210.108,10 euros. 
 
Atès l’article 32 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera, respecte el destí del superàvit pressupostari, el qual estableix: “ en el 
supòsit que la liquidació pressupostària es situï en superàvit, aquest es destinarà, en el cas de 
l’Estat, de les Comunitats Autònomes i de les Corporacions Locals, a reduir l’endeutament 
net....”. 
 
Atès l’article primer de la Llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute 
comercial al sector públic, al punt quinzè, la qual modifica la disposició addicional sisena la 
LOEPSF i estipula que “...per l’exercici 2014, a efectes de l’aplicació de l’article 32, relatiu al 
superàvit pressupostari, es tindrà en compte el següent: 
 

a) Les Corporacions Locals hauran de destinar, en primer lloc, el superàvit en 
comptabilitat nacional o, si fos menor, el romanent líquid de tresoreria per a 
despeses generals a atendre les obligacions pendents d’aplicar al pressupost 
comptabilitzades a 31 de desembre de l’exercici anterior... i a cancel·lar, amb 
posterioritat, la resta d’obligacions pendents de pagament a proveïdors, 
comptabilitzades i aplicades a tancament de l’exercici anterior. 

b) En el cas que, ateses les obligacions citades a la lletra a) anterior, l’import 
assenyalat a la lletra a) anterior es mantingués en signe positiu i la Corporació Local 
optés a l’aplicació del disposat a l’article c) següent, s’haurà de destinar com a 
mínim, el percentatge d’aquest saldo a amortitzar operacions d’endeutament vigents 
que siguin necessàries perquè la Corporació Local no incorri en dèficit en termes de 
comptabilitat nacional a l’exercici 2014. 
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c) Si complert el previst a les lletres a) i b) anteriors la Corporació Local té un saldo 
positiu de l’import assenyalat a l’apartat a), aquest es podrà destinar a finançar 
inversions sempre que al llarg de la vida útil de la inversió aquesta sigui 
financerament sostenible. 

 
Atès l’apartat 2.1.8 de l’informe de la liquidació del pressupost de l’Ajuntament, respecte el 
compliment dels criteris d’estabilitat pressupostària, s’informa que: “... un cop realitzats els 
ajustos positius i negatius corresponents, segons el que estableix el Sistema Europeu de 
Comptes Nacionals i Regionals, resulten un ajustos positius per import de 116.654,84 i uns 
ajustos negatius per import de 793.386,69 euros, amb un saldo dels ajustaments de -
676,731,85 euros. Un cop valorats els ajustos, com es detalla a l’annex 1 del present informe, 
el superàvit de l’Ajuntament és de 1.354.907,08 euros”. 
 
Atès l’apartat 1 de l’informe de respecte la modificació de crèdit 1/2014 del pressupost de 
l’Ajuntament del 2014, respecte el compliment dels criteris d’estabilitat pressupostària, 
s’informa que: “...  
 

Ingressos no financers consolidats = 16.439.576,04 euros 
Despeses no financeres consolidades = 15.201.343,96 euros 
Superàvit pressupostari no financer consolidat = 1.238.232,08 euros 

           Ajustos = + 204.362,76 euros 
           Capacitat de finançament = + 1.442.594,84 euros” 
 
Atès que l’Ajuntament no té obligacions pendents d’aplicar al pressupost comptabilitzades a 31 
de desembre de l’exercici anterior (compte 413) i les obligacions pendents de pagament a 31 
de desembre de 2013 es van pagant amb normalitat segons el pla de tresoreria aprovat 
degudament. 
 
Per això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 2/2014 del Pressupost de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2014, consistent en un suplement de crèdit de 
68.435,83 € finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria de l’exercici de 2013. 
 
2n. Exposar al públic l’expedient, mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la 
província i al tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils a comptar 
de l’endemà de l’última de les publicacions de l’edicte esmentat, per tal que els interessats el 
puguin examinar i presentar-hi les reclamacions que considerin oportunes. En cas de no haver-
hi cap reclamació durant el termini assenyalat, l’expedient es considerarà definitivament 
aprovat”. 
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, aquest se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
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4. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LA NORMATIVA DEL PGMO DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ EN RELACIÓ AMB LES EDIFICACIONS EXISTENTS EN VOLUM 
DISCONFORME. EXP. 360/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general municipal d’ordenació (PGMO) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual de la normativa del PGMO de Torroella de Montgrí en 
relació amb les edificacions existents en volum disconforme, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals, amb data març de 2014. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 20 de març de 2014. 
 
Vist que aquesta modificació puntual té per objecte aclarir i eliminar la contradicció en la 
normativa actual dels articles de la secció segona de la normativa del PGMO, en relació amb la 
concessió de llicències d’obres i activitats en edificis en situació de volum disconforme, per la 
qual cosa comportarà una major seguretat jurídica a l’hora d’informar i concedir les llicències 
d’edificacions que es trobin en aquest règim, i per això queda perfectament justificat tant 
l’interès públic de l’Ajuntament, com la conveniència i oportunitat de la present modificació. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), i dels articles 22.2.c) i 
47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
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1r. Aprovar inicialment la modificació puntual de la normativa del PGMO de Torroella de Montgrí, 
en relació amb les edificacions existents en volum disconforme, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals, amb data març de 2014. 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents”.  
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Matas, qui exposa que, tot i que en la part descriptiva 
de la proposta, concretament en el paràgrafs 1r i 4t de la pàgina 13, s’esmenta “edificacions 
existents emparades per la corresponent llicència”, això no consta en el redactat de les 
modificacions. Considera que aquesta condició també s’ha d’explicitar a l’article 35.1, la qual ja 
consta en el 36.2.a). Demana que s’expliciti en el 35.1 perquè, si no, per evitar que es pogués 
interpretar com si existís una amnistia general de determinades edificicacions amb volum 
disconforme. Confia que s’atendrà aquesta petició i anuncia el seu vot favorable, fent avinent 
que, si no s’hi inclogués, en el vot de l’aprovació provisional modificarien el seu suport. 
 
El Sr. Puig fa avinent a la Sra. Matas que la intenció era que quedés clar aquest punt i que 
atendran la seva petició. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 8 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del 
regidor no adscrit Sr. Francesc Ferrer; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i 
del regidor del Grup del COET). 
 
 
5. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE LA IDENTIFICACIÓ I DESCRIPCIÓ DE DOS 
FITXERS DE TITULARITAT D’AQUEST AJUNTAMENT I LA CREACIÓ DE QUATRE FITXERS DE 
DADES DE CARÀCTER PERSONAL DE TITULARITAT D’AQUEST AJUNTAMENT. EXP. 1022/06 
(PERSONAL) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí disposa de diferents fitxers de dades de caràcter 
personal creats amb anterioritat i degudament inscrits al Registre de l’Autoritat Catalana de 
Protecció de Dades (ACPD).  
 
Vist que aquets fitxers, i les mesures de seguretat que s’hi apliquen, figuren detallats en el 
Document de seguretat de l’Ajuntament.  
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Vist que, actualment, es fa necessari procedir a la revisió de les declaracions dels fitxers, i dels 
seus continguts, per adequar dos d’aquests fitxers a la realitat i a les necessitats actuals de la 
Corporació.  
 
Vist que, en el moment actual, es fa necessari adequar les actuacions portades a terme 
anteriorment als serveis i activitats que ofereix actualment l’Ajuntament o que proposa oferir. 
 
Ateses les determinacions dels articles 4.1, 15, 20, 23, 27, 28, 30, 31, 76, 78, 156, 182.3 
de l’Estatut d'Autonomia de Catalunya (EAC); del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); de la 
Llei 32/2010, de l'1 d'octubre, de l'Autoritat Catalana de Protecció de Dades (LACPD); de la 
Instrucció 1/2009, de 10 de febrer de 2009, sobre el tractament de dades de caràcter personal 
mitjançant càmeres amb fins de videovigilància; de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de 
desembre, de protecció de dades de caràcter personal (LOPD); del Reial decret 1720/2007, de 
21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de Llei Orgànica 
15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal (RLOPD) i de la Llei 
estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment, en la forma que s’indica a continuació, la modificació de la identificació i 
descripció de dos fitxers de titularitat d’aquest Ajuntament:  
  
Fitxer “Borsa de treball”: 

- Nom: modificar-lo per “Usuaris Club de la Feina”. 
- Finalitat: modificar-la per “Oferir serveis d’assessorament i suport per a facilitar 

l’obtenció d’un lloc de treball. Gestió d’ofertes laborals”. 
- Col·lectiu: modificar-lo per “Persones usuàries dels serveis esmentats. Persones que 

ofereixen llocs de treball”. 
- Unitat responsable: modificar-la per “Promoció Econòmica”. 
- Indicar que no es produeixen transferències internacionals, que el sistema de tractament 

utilitzat és mixt (manual i automatitzat) i que les dades procedeixen del propi interessat 
o del seu representant legal. 

 
Fitxer “Mercat”: 

- Estructura: afegir les dades “imatge” i “signatura”. 
- Indicar que no es produeixen transferències internacionals, que el sistema de tractament 

utilitzat és mixt (manual i automatitzat) i que les dades procedeixen del propi interessat 
o del seu representant legal. 

  
2n. Aprovar inicialment la creació de quatre fitxers amb dades de caràcter personal de titularitat 
d’aquest Ajuntament, les referències bàsiques dels quals són les següents: 
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Fitxer “Videovigilància” 
1. Nom del fitxer: Videovigilància. 
2. Finalitat i usos: videovigilància de les instal·lacions a efectes de control d’accessos i 

seguretat. 
3. Persones o col·lectius afectats: persones que accedeixen a instal·lacions municipals. 
4. Procedència de les dades: del propi interessat o del seu representant legal. 
5. Procediment de recollida de dades: enregistrament d’imatges mitjançant videocàmeres. 
6. Estructura del fitxer i dades incloses: imatge. 
7. Sistema de tractament: automatitzat. 
8. Cessions: no es preveuen. 
9. Transferències internacionals: no es preveuen. 
10. Unitat responsable: Alcaldia.  
11. Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 

cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
12. Nivell de seguretat: bàsic. 

 
Fitxer “Subscriptors butlletins” 

1. Nom del fitxer: Subscriptors butlletins. 
2. Finalitat i usos: registre de persones que es subscriuen a butlletins de l’Ajuntament a 

efectes d’enviament. 
3. Persones o col·lectius afectats: persones que es subscriuen a butlletins de l’Ajuntament. 
4. Procedència de les dades: del propi interessat o del seu representant legal. 
5. Procediment de recollida de dades: enquestes o entrevistes, formularis. 
6. Estructura del fitxer i dades incloses: nom i cognoms, adreça electrònica. 
7. Sistema de tractament: manual i automatitzat. 
8. Cessions: no es preveuen. 
9. Transferències internacionals: no es preveuen. 
10. Unitat responsable: Participació Ciutadana. 
11. Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 

cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
12. Nivell de seguretat: bàsic. 

 
Fitxer “Assistents activitats Espai Ter” 

1. Nom del fitxer: Assistents activitats Espai Ter. 
2. Finalitat i usos: registre de persones que assisteixen a activitats i actes de l’Espai Ter a 

efectes d’organització i enviament d’informació. 
3. Persones o col·lectius afectats: persones que assisteixen a activitats i actes organitzats a 

l’Espai Ter. 
4. Procedència de les dades: del propi interessat o del seu representant legal. 
5. Procediment de recollida de dades: enquestes o entrevistes, formularis. 
6. Estructura del fitxer i dades incloses: nom i cognoms, DNI/NIF, adreça postal i 

electrònica, telèfon, dades bancàries, targeta de crèdit, acte / activitat. 
7. Sistema de tractament: manual i automatitzat. 
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8. Cessions: bancs i caixes d’estalvi. 
9. Transferències internacionals: no es preveuen. 
10. Unitat responsable: Espai Ter. 
11. Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 

cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
12. Nivell de seguretat: bàsic. 

 
Fitxer “Activitats culturals i de lleure” 

1. Nom del fitxer: Activitats culturals i de lleure. 
2. Finalitat i usos: inscripció a activitats culturals i de lleure, organització i tramesa 

d’informació. 
3. Persones o col·lectius afectats: persones interessades en participar en les activitats 

culturals i de lleure organitzades per la Corporació o els seus representants legals. 
4. Procedència de les dades: del propi interessat o del seu representant legal. 
5. Procediment de recollida de dades: enquestes o entrevistes, formularis. 
6. Estructura del fitxer i dades incloses: nom i cognoms, data naixement, edat, DNI/NIF o 

document substitutori, adreça, telèfon, activitat a la que s’inscriu, signatura. 
7. Sistema de tractament: manual i automatitzat. 
8. Cessions: no es preveuen.  
9. Transferències internacionals: no es preveuen. 
10. Unitat responsable: Joventut. 
11. Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 

cancel·lació: Ajuntament de Torroella de Montgrí. 
12. Nivell de seguretat: bàsic. 

 
3r. Fer constar que el responsable dels fitxers serà l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, el qual 
adoptarà les mesures de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la confidencialitat, 
la seguretat i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels seus drets per part de les 
persones afectades o interessades. Les mesures de seguretat exigides per la normativa 
s’aplicaran en funció del nivell de seguretat i resulten principalment de l’adopció a nivell intern 
de les mesures previstes en el títol VIII del Reglament de desenvolupament de la Llei Orgànica 
15/1999, de 13 de desembre, aprovat pel Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre. El 
detall d’aquestes mesures i la seva aplicació concreta figuren en el Document de seguretat de 
l’Ajuntament. Per a l’exercici dels seus drets d’accés, rectificació, oposició i cancel·lació els 
afectats podran adreçar-se a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí.  
 
4t. Sotmetre aquest acord a informació pública, per un període de 30 dies hàbils, comptadors 
des de l’endemà de la publicació de l’anunci corresponent al BOP de Girona, als efectes de 
presentació d’al·legacions i reclamacions. En cas que no se’n presentin, aquest acord quedarà 
elevat a definitiu.  
 
5è. Comunicar aquest acord a les unitats responsables dels fitxers. 
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6è. Comunicar els canvis aprovats definitivament a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades”. 
 
El Sr. Coll demana al secretari si, en el cas del fitxer de videovigilància, on s’indica que el nivell 
de seguretat és bàsic, és correcte, ja que el considera de nivell mig o alt. El secretari li fa 
avinent que ve determinat per llei que sigui bàsic. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
6. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PER TOTS ELS REGIDORS/ES DE LA CORPORACIÓ 
DE SUPORT A LA CANDIDATURA PER A LA DECLARACIÓ DE PATRIMONI MUNDIAL DE LA 
UNESCO DE LA PORTALADA DEL MONESTIR DE SANTA MARIA DE RIPOLL. EXP. 382/14 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“El Monestir de Santa Maria de Ripoll va ser un dels centres culturals més importants de la 
Catalunya de l’època del romànic (entre els segles X i XII), comparable a d’altres monestirs i 
catedrals de l’àmbit cultural de l’Europa del moment. Ja al segle XI, sota l’abadiat d’Oliba, va 
destacar per la importància de la seva església abacial, construïda de nou i dedicada el 1032, i 
per la potència de la seva biblioteca, que sota aquest personatge cabdal va depassar els dos 
centenars de títols. Malgrat els espolis, les destruccions i les restauracions patides al llarg del 
temps, es pot dir que Ripoll avui conserva un element històric que, per davant de tots els altres, 
continua assegurant-li un lloc en la història de l’art europeu i mundial: la seva esplèndida 
portalada esculpida.  
 
Però alhora permet mirar endavant, ja que la portalada de Ripoll manifesta el seu ressò en les 
portalades romàniques esculpides que en aquest moment eclosionaran en moltes esglésies 
catalanes. Alhora, el taller escultòric que va treballar a Ripoll en aquests mitjans del segle XII, 
capaç de sintetitzar algunes de les més prestigioses produccions escultòriques del moment -
com les de la ciutat de Tolosa o les de l’àrea rossellonesa- manifestaria també la seva influència 
més o menys propera en tota una sèrie de treballs escultòrics que tindrien lloc a Catalunya 
durant la segona meitat del segle.  
 
Des de la segona meitat del segle XIX i fins i tot abans, la qualitat estètica, la complexitat 
iconogràfica i l’impacte estructural de la Portalada de Ripoll van fer que es convertís en un dels 
joiells de la basílica restaurada per Elies Rogent i el bisbe Morgades el 1893, i que els 
estudiosos de l’art la reconeguessin com una obra cabdal de l’escultura romànica europea. Al 
llarg del segle XX, la presa de consciència sobre el patrimoni històrico-artístic i l’alerta per alguns 
aspectes del seu estat material van fer que s’emprenguessin mesures per garantir-ne la 
conservació.  
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L'any 2013, Ripoll ha estat Capital de la Cultura Catalana i han estat diferents els actes que han 
posat de relleu el valor universal i excepcional de la Portalada com a element singular i únic en 
el món. En efecte, el simposi internacional de 2013, organitzat pel Departament de Cultura de 
la Generalitat de Catalunya, per la Diputació de Girona, per l'Ajuntament de Ripoll, pel Bisbat de 
Vic i pel Centre d'Estudis Comarcals del Ripollès, va posar de relleu la importància de la 
portalada de Ripoll com a objecte posat en el seu context històrico-artístic, com a símbol del 
patrimoni que cal estudiar i protegir i com a element clau d’una capitalitat cultural que vol 
projectar-se al món. 
 
Atès que el Monestir de Santa Maria de Ripoll amb la Portalada com a joia reuneix i compleix 
totes i cada una de les condicions i dels requisits per a ser considerada un valor universal 
excepcional establerts principalment en el document d'Orientacions que han de guiar l'aplicació 
de la Convenció del Patrimoni Mundial i del Protocol sobre l'ordenació dels criteris per a la 
identificació i preparació de les candidatures de Patrimoni Mundial i Patrimoni Cultural 
Immaterial de la Humanitat a Catalunya, l'Ajuntament de Ripoll en sessió plenària de data 27 de 
desembre de 2011 va iniciar l'expedient per tal que durant l'any 2013, en motiu de que Ripoll 
era la Capital de la Cultura Catalana, la Portalada del Monestir de Santa Maria de Ripoll fos 
proposada per ser declarada Patrimoni Mundial de la Humanitat per part de la UNESCO. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER. Donar suport a la candidatura de la Portalada del Monestir de Santa Maria de Ripoll 
per tal que sigui declarada Patrimoni Mundial de la Humanitat per part de la UNESCO. 
 
SEGON. Comunicar aquesta resolució a l'Ajuntament de Ripoll i a la Direcció General del 
Patrimoni Cultural de la Conselleria de Cultura de la Generalitat de Catalunya”. 
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, aquest se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
7. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PEL REGIDOR NO ADSCRIT, ERC, UPM, COET I 
L’AMPA DEL PETIT MONTGRÍ PER LA REDUCCIÓ DE PREUS DE LES ESCOLES BRESSOL 
MUNICIPALS. EXP. 383/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 27 de març de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vistes les successives pujades dels preus públics de les escoles bressol municipals des del 
setembre del 2011, i la tensió, disconformitat i alarma social que han generat aquests 
increments de preus del servei. 
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Vist que els qui subscriuen la moció consideren prioritari el servei d’escola bressol municipal, pel 
que representa en termes d’educació i de conciliació de la vida professional i familiar; és 
essencial que des de l’ajuntament es garanteixi la millor educació i  possibilitar  que la 
conciliació de la vida professional i familiar estigui a l’abast del màxim nombre de vilatans. 
 
Vist que el servei d’escola bressol, sense incloure-hi el dinar, és a dir de 8:30 a 18:00, ha 
incrementat gairebé un 26% entre setembre de 2011 i setembre de 2013. 
 
Vist que per el curs 2013/2014 en el supòsit que els progenitors treballin en jornada partida, i 
fora del municipi, i que no tinguin la disponibilitat de familiars, principalment avis, que puguin 
ajudar-los; supòsits no especialment improbables, aquells hauran de recórrer al servei de matí i 
tarda (185 €/mes) i al servei de migdia amb dinar (167,45 €/mes) i per horaris del seu lloc de 
treball també hauran de recórrer a l’acollida matinal (32,40 €; més la repercussió mensual  
imputable de la matrícula de 16,8 €/mes el primer any de matricular-se. Estem parlant en el 
millor dels casos de 401 €/mes. En temps actuals un import que difícilment troba l’encaix en un 
pressupost familiar mitjà. 
 
Vist que en el pressupost municipal existeixen partides de despesa corrent que depenen 
exclusivament de la decisió política i que no existeix un compromís de despesa prèviament 
adquirit, i per tant són susceptibles d’ésser modificats mitjançant acord de ple en el supòsit 
d’existir disponibilitat pressupostària. 
 
Vist que malgrat les circumstàncies actuals de context de crisi econòmica, per la naturalesa 
turística i tradició cultural del municipi, l’equip de govern no es considera convenient finançar 
una reducció de preus de la llar d’infants disminuint despesa social, ni turística, ni esportiva, ni 
cultural, ni de manteniments de l’espai públic del pressupost municipal. 
 
Vist que la partida de despesa corresponent al servei de gestió de la llar d’infants de l’Estartit 
per l’exercici 2014 té una consignació inicial de 170.000 euros amb 22 infants, per tant una 
despesa mitjana per infant de 7.727,27euros. Que la despesa corresponent al servei de gestió 
de la llar d’infants de Torroella per l’exercici 2014  té una consignació inicial de 385.403 euros 
amb 86 infants, per tant una despesa mitjana per infant de 4.481,43 euros; Que l’Àrea 
d’Educació municipal té una despesa de personal propera als 150.000 euros, però que per la 
informació disposada es desconeix si corresponen a personal de les escoles bressol municipals. 
 
SOL·LICITEM: 
 
Un informe detallat a la regidora d’Educació Sandra Pibernat pel proper Ple ordinari, que permeti 
aclarir els costos municipals per infant de les escoles bressol municipals i si existeixen 
diferències significatives entre ambdues escoles bressol municipals. 
 
PROPOSEM: 
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1er- Una reducció del 20% dels preus pel curs 2014/2015 pels serveis de matí i tarda i dinar i 
descans “amb dinar de casa”; actualment en 294,55 € mes. Que suposaria una disminució 
d’ingressos de 58,91 €/mes per infant. En el supòsit màxim de 92+22 infants a les escoles 
bressol municipals 6.715,74 €/mes, per 4 mensualitat representaria un impacte pressupostari 
màxim de 26.862,96 euros. 
 
2on- Una bonificació addicional del 25% per les famílies monoparentals. Amb una previsió 
màxima per 4 mensualitats de 3.500 euros. 
 
3er- Finançar les propostes anteriors mitjançant la Modificació de Crèdits del pressupost 2014 
per el que resta de curs escolar. 
 
Consignació Disponible  Disminucions 
inicial a 11 de març despeses   

      
20.000,00    

       
22.465,00    

      
5.000,00    25% del fons de contingències 

      
85.000,00      

      
4.000,00    

5% de la retribució de càrrecs electes amb 
dedicació i mitja dedicació 

    
114.000,00      

      
5.700,00    5% de les indemnitzacions als regidors 

      
50.000,00    

       
50.000,00    

    
10.000,00    20% de la partida d'altres indemnitzacions 

    
146.000,00    

      
145.475,00    

      
5.840,00    4% de les partides de promoció econòmica. 

   (Fira, Foment Dinamització i Pomatec) 

TOTAL  
    

30.540,00.”     
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui indica que estan molt contents per l’acord 
que avui es prendrà en el Ple. Creu que, en moments com aquests, senten un gran desencís 
envers el sistema polític actual. Fa avinent que l’augment dels preus en l’escola bressol es deu 
a la reducció d’una subvenció de la Generalitat, coneguda com a retallada, però considera que 
l’ajuntament, com a administració més propera al ciutadà, és la que ha de conèixer els 
problemes de la gent del poble. Afirma que s’indignen perquè, mentre l’Equip de govern ha 
concentrat el poder, no s’ha dignat a escoltar el poble. Indica que aquest tema ha estat moltes 
vegades a sobre la taula de l’alcalde i s’ha portat en aquest Ple, però que avui, per fi, s’ha 
complert l’objectiu per l’equilibri de forces polítiques, donat que uns han perdut la majoria i han 
d’acatar la decisió, per molt que els pesi. Li sap greu que els polítics, en general, neguen 
l’accés al poble en les decisions, veuen que no se’ls escolta i com, al final, les decisions 
s’acaben adoptant per un pacte o un reequilibri de força política. Confia que algun dia les coses 
canvïin i es comenci a escoltar el poble. Es mostra satisfet perquè la reducció en el preu de 
l’escola serà possible, en part, mitjançant la reducció dels sous dels regidors, prec que fa molt 
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de temps que estan demanant. Comenta que fa temps que molts polítics demanen a les 
persones que s’estrenyin el cinturó i, en canvi, ells mantenen el seu sou. 
 
La Sra. Bassa exposa que aquestes coses passen en democràcia i que el vot de tots és el que 
decideix, però, en democràcia, els equips de govern han de tenir clares dues prèvies: que cal 
escoltar la gent, tal com ells han anat demanant, i que cal governar en benefici de les persones. 
Afirma que entenen que aquesta moció ha de portar un canvi per reduir les quotes per a les 
famílies. Creu que la moció està molt treballada perquè diu de les partides que es podran treure 
els diners. Indica que tot i la retallada de la Generalitat, hi ha una subvenció de la Diputació. 
Exposa que la feina d’un equip de govern és prioritzar i, en aquests moments, la primera 
prioritat és l’escola bressol i les seves famílies. Recorda que Mandela deia que l’educació és 
l’arma més poderosa que poden utilitzar les persones per poder canviar el món i, donat que el 
Grup d’ERC pensa que el món ha de ser millor, creuen que aquesta és la seva arma. Demana a 
l’Equip de govern que s’afegeixi a la moció i digui que és important l’educació, que l’escola 
bressol és l’inici dels seus fills i dels seus néts, amb la qual cosa és important per al municipi.  
 
La Sra. Pibernat exposa: “Senyors aquest és un tema tractat i debatut i nosaltres, com a Equip 
de govern, seguim amb la mateixa politica. Vam demostrar que la puja era ponderada i 
plenament justificada d'acord amb el context actual. No entrarem avui a debatre preus. Sobre la 
moció sí que volem fer una reflexió: no podem entrar a valorar ni negociar-la perquè presenta 
importants errors i contradiccions. 
 
Sr. Francesc Ferrer, jo mateixa, com a regidora d'ensenyament em vaig oferir a tenir les 
converses que convinguessin per parlar d'aquest tema de les escoles bressol. Pensava 
seriosament que, si li preocupava el tema, en voldria parlar i mirar de negociar-ho. És cert o no? 
Nomès vull que quedi clar que, en cap moment, tot i la meva predisposició, m'ha demanat per 
tenir cap conversa al respecte. Em dóna la sensació que solament li interessaven única i 
exclusivament els números i uns percentatges per posar alguna dada. En realitat m'atreveixo a 
dir que alguna de les conclusions a què ha arribat, no corresponen a la realitat. Ja m'està bé 
que s'interessi pels números, però potser caldria obrir la franja i demanar números de moltes 
més coses abans d'entrar una moció com aquesta. 
 
També vull manifestar que el nostre objectiu sempre ha estat igualar els serveis que es fan a 
nivell de municipi. Hem intentat no diferenciar l'Estartit de Torroella en aquest sentit i d'aquí que 
es va fer el pas d'externalitzar el servei que es dóna a l'Estartit, sempre amb l'objectiu d'oferir als 
pares el mateix servei i pel mateix preu, De cap manera volem crear diferències i 
discriminacións, d'aquí que voldria ressaltar que trobo totalment fora de lloc plantejar la 
diferència de cost que avui pugui tenir l'Ajuntament a Torroella i l'Estartit per oferir aquest servei. 
Si hem d'entrar a valorar costos dels serveis que es donen als dos nuclis, malament anem. Som 
un únic municipi que oferim un servei d’escoles bressol i que, per qüestions diverses, ara per 
ara ho tenim fet amb dos concursos amb la mateixa empresa, la qual cosa no vol dir que, en un 
altre moment, no es pugui unificar. Tot ha estat degut a una qüestió temporal. 
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Tanmateix em sorprèn que en la moció es plantegi que: per la informació que disposa, 
desconeix si la despesa de personal de l'Area d'Educació de 150.000,00 euros pertany o no al 
personal de les escoles bressol. En aquest sentit, comentar que, si el servei és externalitzat a 
través de Suara, l'Ajuntament no paga els sous, i que l'àrea d'Ensenyament inclou l'escola 
d'adults que, si és gestionada directament, hi cal tenir en compte les despeses salarials, així 
com el sou de la tècnica de l'àrea.  
 
També cal recordar una frase del Ple en què va pendre possessió on, si no recordo malament, 
va dir que no entraria a debatre de nou temes ja tancats i debatuts. I per aquest fet em costa 
d'entendre que ara vulgui rectificar les quotes pel que queda de curs escolar, volent modificar 
unes partides d’un pressupost que ja està aprovat. I, en tot cas, em sobta més encara que 
s'hagi atrevit a proposar canviar una sèrie de partides del pressupost a favor de les quotes de 
l'escola bressol, sense conèixer, ara per ara, com evolucionen altres partides del pressupost de 
l'Ajuntament, les quals sí són de primera necessitat i obligatòries de cobrir per part de 
l'Ajuntament. 
 
També voldria fer una reflexió: cóm pot ser que una AMPA, com a grup aliè a l'Ajuntament, 
s'adhereixi en aquesta moció entrant en el joc politic de modificar partides ja aprovades en el 
pressupost? 
 
I, enllaçant amb aquestes partides que li acabo de mencionar, podria dir-li que, d'entrada, no 
ens agrada pujar els preus dels serveis perquè sí. Tot té una explicació. Ens hem trobat amb 
una situació econòmica complicada que ha portat a la Generalitat a rebaixar les subvencions de 
les escoles de música, de dansa, subvencions que rebiem per als inmigrants i retornats, que 
han baixat un 60%. També hi ha les prestacions econòmiques de dependència que arriben amb 
14 mesos de retard de mitja, i els perceptors són gent gran i disminuits, moltes vegades amb 
poques possibilitats de millorar. Les necessitats socials s’han incrementat exponencialment. Si 
comparem els mesos de gener i febrer del 2013 i 2014,  podem dir que hem incrementat un 
63.45% el nombre d'ajuts de urgència social, ajuts econòmics que també inclouen ajuts a 
famílies en concepte d’escola bressol. Per tot això i perquè el nostre objectiu és ajudar les 
famílies del nostre municipi, el nostre vot no serà positiu ni negatiu, ens abstindrem.  
 
Només voldria fer un breu resum de les idees que ens hem quedat amb aquesta moció. La 
primera reflexió és sobre la naturalesa de la moció. Es una moció estrictament politica. L'únic 
objectiu és aconseguir que l'Equip de govern hagi de fer marxa enrere en una decisió que va 
haver de pendre no per voluntat sinó per necessitat. L'únic que es pretén és donar resposta a 
les reclamacions d'un col.lectiu de pares i mares que fan una legítima reivindicació però que, en 
el fons, han estat utilitzats per determinades persones amb interessos clarament polítics i 
personals. La moció té en compte únicament les peticions del col.lectiu, sense tenir en compte 
el conjunt de les necessitats del municipi. La manera cóm està redactada demostra una clara 
precipitació. Aquests serien els nostres motius per a l’abstenció en aquesta moció”,  
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 4/2014, de 3 d’abril de 2014 

 

183 

 

El Sr. Ferrer indica que li sembla molt correcta l’explicació que fan i que el punt més difícil que 
s’ha trobat des que ha entrat com a regidor ha estat el diàleg, donat que és molt difícil parlar 
amb aquest Equip de govern, fet que dificulta el consens. Afirma que aquesta moció l’ha 
treballat amb les dades del pressupost subministrat per l’Ajuntament i que, tècnicament, és 
viable si hi ha voluntat política. Respecte al fet que es tracta d’una moció política, recorda a la 
Sra. Pibernat que ell no està en cap grup polític, sinó que és un regidor sortit del poble i per al 
poble. Fa avinent que el seu viatge polític possiblement acabarà d’aquí a 15 mesos perquè és 
una trajectòria de poc recorregut, però intentarà aportar el seu grau de sorra i creu que és de 
justícia reclamar aquests drets d’aquestes necessitats, tot recordant que sempre ha estat un 
defensor de l’escola pública. Respecte a les incoherències, creu que caldria tirar de calendari 
per veure les incoherències de cadascú.  Indica que intenta ser ferm i ha trobat que era el 
moment de fer-ho. Seguidament el públic aplaudeix. 
 
La Sra. Bassa  fa avinent a la Sra. Pibernat que respon en nom del Grup d’ERC i que la moció 
no era únicament del regidor no adscrit, sinó també de la resta de grups. Constata que la moció 
no és gens precipitada perquè n’han parlat a tots els plens i ara se li demana un informe dels 
costos, no una valoració de l’Equip de govern respecte a la moció. No entén que digui a l’AMPA 
com s’atreveix a demanar una cosa, quan són els regidors que han d’estar al servei de la gent 
per fer i governar de la manera que les persones municipi vulguin. També indica que fa un 
informe de serveis socials, quan ella és regidora de serveis socials, però també d’educació, i 
quan els pressupostos estan separats clarament. Respecte a l’afirmació “hem de fer el mateix a 
Torroella i a l’Estartit”, exposa que hi està d’acord, però recorda que tenen un projecte de 
construcció d’una nova llar d’infants a l’Estartit amb un pressupost d’1,3 milions d’euros, per la 
qual cosa indica que allà sí que hi ha diners. Considera que la moció és ben legítima i gens 
precipitada. Creu que els pares han fet una lluita constant i que els regidors que no estan a 
l’Equip de govern també n’han parlat, per la qual cosa la moció no ha estat precipitada. Acaba 
recordant que demanen que es retalli de les indemnitzacions dels regidors i de les rebribucions 
dels càrrecs electes, la qual cosa no considera que sigui d’allò més prioritari de l’Ajuntament, i 
de les partides de promoció econòmica, les quals coneix molt bé i sap que es poden col.locar a 
un costat o altre, a l’igual que les de turisme. Conclou afirmant que el que ha dit la Sra. 
Pibernat no els val i torna a demanar l’Equip de Govern que no s’abstingui i s’uneixi a la moció 
perquè es guanyarà per demostrar que l’educació és important. Seguidament el públic 
aplaudeix. 
 
La Sra. Pibernat exposa que té molt clar que el pressupost de l’àrea social i de l’àrea 
d’ensenyament són diferents. Recorda que ha dit que, si retallen d’una sèrie de partides, hi ha 
altres partides prou importants per ser prioritàries davant de rebaixar les quotes de l’escola 
bressol. Afirma que és veritat que a l’Estartit hi ha un projecte d’una escola bressol, però 
recorda que Torroella ja té l’escola, recordant que el servei es va començar a donar al nucli de 
l’Estartit. Creu que, tot i considerar que no és la millor època per construir la nova llar d’infants, 
hi haurà altres èpoques amb més nens per poder funcionar millor. Exposa que, evidentment, 
que faran l’informe demanat i que el tindran al proper Ple. Indica que creu que la moció té un 
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rerefons polític i que el Sr. Ferrer, actualment, no està en cap grup polític, però sí els regidors 
de la resta de grups municipals de l’oposició. 
 
La Sra. Bassa fa avinent a la Sra. Pîbernat que la proposta de partides que es fa no són ni 
retallades de serveis socials ni cap de les que considera prioritàries, a no ser que ella les 
consideri així. Afirma que no estan en contra de la nova escola bressol de l’Estartit perquè el 
projecte el van començar ells quan estaven al govern. Creu que treure 30.000 euros 
d’1.300.000 euros no seria res de l’altre món, tot i que no li demana això, sinó el 5% de les 
retribucions dels càrrecs electes amb dedicació i mitja dedicació, el 5% de les indemnitzacions 
dels regidors i el 20% d’altres indemnitzacions. Creu que això no és el més important de 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Pibernat indica que el projecte de l’escola bressol de l’Estartit era molt més elevat i han 
ajustat el pressupost a menys de la meitat. Respecte a tot el procés exposa que li ha sobtat 
que, si estan al servei de tot el poble, per què l’AMPA de l’Estartit no ha signat la moció.  
 
El Sr. Ferrer fa avinent que ho ha tingut molt difícil contactar amb l’AMPA Mar i Cel perquè hi ha 
hagut un canvi de junta. Exposa que, a vegades, a l’Estartit, expressar el que pensa un i el que 
vol és complicat. Creu que la posició que el tema ja està guanyat i ens hi adherim, tireu-ho 
endavant i, com que també se’ns aplicarà a nosaltres, ja ens va bé, és la resposta que ha 
tingut. La Sra. Pibernat comenta que aquests no són els inputs que li han arribat a ella. 
Comenta que no farà de vocals de les ampes. El Sr. Sarquella exposa que sí que ha parlat amb 
membres de la junta de l’AMPA de l’Estartit i estan conformes en què se’ls apliqui aquests 
beneficis. També comenta que la regidora ha dit que hi ha altres prioritats on falten diners i 
proposa que expliqui quines partides i que es redueixin les indemnitzacions de regidors i càrrecs 
electes per cobrir-les. Recorda que, si fa falta, ells estan disposats a treure-se’ls dels seus sous. 
Torna a demanar on falten diners i exposa que ja els treuran d’on sigui. 
 
El Sr. alcalde comenta que les intervencions inicials de la Sra. Bassa i el Sr. Sarquella tenen un 
punt en comú, en el sentit que diuen que no s’ha escoltat el poble o que no governen en 
benefici de les persones. Considera que no es va arribar a un acord amb els pares, però les 
reunions i els contactes amb els pares i les ampes es van tenir, on es va exposar perquè 
s’havien de modificar els preus públics de l’escola bressol. Recorda que, fruit d’aquelles 
trobades ja es va aconseguir una hora més i es van aprovar els preus públics per al 2013-2014 
i per al 2014-2015, tot i les possibles reduccions que puguin arribar des de la Generalitat, fet 
que comporta que l’Ajuntament faci un pas a cegues. Per això no està d’acord en què no han 
estat governant per al benefici de les persones. Afirma que l’Ajuntament té també altres 
problemàtiques i han de donar serveis a tots els col.lectius i a totes les persones del municipi. 
Recorda que l’oposició té tota la legitimació democràtica per presentar la moció i fa avinent al 
Sr. Ferrer que sí, que ha estat elegit pel poble, però li recorda que anava en una llista electoral i 
per això avui està a aquí. Fa avinent que, malgrat que la moció sigui de diversos grups, a les 
comissions informatives la va presentar el Sr. Ferrer i després s’hi van afegir els altres grups. Li 
torna a recordar que està aquí assegut perquè anava en una llista electoral d’un partit 
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democràtic i que dir el no de no adscrit no seria el correcte, ja que actes com el que està fent 
avui serien per parlar del tema del transfuguisme. Indica que els grups de l’oposició li demanen 
que facin un vot de confiança i donin suport a la moció. Constata que s’abstindran perquè, al 
marge que hi ha la manera de com anar a buscar la reducció de les quotes, hi ha altres 
solucions, les quals compten trobar, més que res perquè mai s’han tancat, com sempre han 
expressat, que estan en contacte amb l’empresa que està gestionant el servei de les escoles 
bressol per reduir els costos i això és automàticament reduir les quotes de l’escola bressol. 
Afirma que per aquí vindrà la seva abstenció i de com es faria aquesta reducció. Creu que 
trobaran la via que, per al curs 2014-15, respecte al qual els preus ja estan acordats sense 
saber si la Generalitat retallarà la seva aportació, es puguin reduir costos per abaratir les quotes 
a les famílies. Creu que la situació és complicada perquè, tot i que la Sra. Bassa digui que no 
s’ha de barrejar serveis socials i ensenyament, l’aportació a famílies que ho estan passant 
malament està a l’ordre del dia, per la qual cosa creu que s’ha d’estar al seu costat. Fa avinent 
que el debat d’increment de preus no agrada a ningú en la situació econòmica actual, però creu 
que cal viure amb la situació actual i està convençut que se’n sortiran, tant en aquesta via com 
en altres situacions complicades dins del municipi. 
 
El Sr. Ferrer li fa avinent al Sr. alcalde que, de la llista que parla, dels nou primers, tres ja no hi 
són, és a dir, que un terç ha desaparegut, i n’hi ha un quart que valla. Quant al grup municipal, i 
a l’època d’abril de 2011, del programa electoral es poden estirar coses com “diàleg, seguretat 
i prosperitat econòmica”. Indica que aquests són els eixos sobre els quals ha de girar la gestió 
municipal. Una altra cita és que “la prioritat més important és que l’Ajuntament estigui realment 
al servei del poble, i no al revés com ara”. Recorda que són frases tretes d’allà, com ara també 
que “han de treballar per satisfer les necessitats, aquesta és la condició més important que he 
demanat a la gent del meu equip, la disposició de treballar per satisfer les necessitats de la 
gent”. Indica que no vol citar-ne més. Creu que, d’aquesta manera, tothom pot tenir les 
incoherències que diu.  

 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM, del regidor del 
Grup del COET i del regidor no adscrit Sr. Francesc Ferrer; i abstenció dels 8 regidors/es dels 
Grups de CiU, L’EST i PP). Seguidament el públic aplaudeix. 
 
 
8. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA D’INSTRUMENTS DE PLANEJAMENT 
URBANÍSTIC 
 
El secretari dóna compte que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió d’11 de 
febrer de 2014, va aprovar definitivament els següents instruments de planejament urbanístic:  
 

- Modificació puntual del PGMO referent a la regulació de les estructures de tendals a 
l’espai privat de les zones classificades per a blocs (clau CB i PB), promoguda per 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí (exp. 724/13).  
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- Modificació dels articles 242 i 247 de la normativa del PGMO en relació amb la millora 

de la gestió de la zona de sòl rural forestal, promoguda per l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí (exp. 633/13). 

 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 3 
DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 3) EN EL MARC DE RECURS NÚM. 577/2009, 
INTERPOSAT PER F. V. M. CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
1158/09 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte del Decret núm. 1/2014, de 10 de gener, dictat pel Jutjat Contenciós 
Administratiu 3 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 3), en el marc del recurs núm. 577/2009, 
interposat per F. V. M. contra la inactivitat administrativa material per falta d’execució d’actes 
ferms, segons va requerir en aquest sentit la part actora mitjançant escrit de 24 de setembre de 
2009. 
 
El Decret disposa tenir per desistida la part recurrent i declara l’acabament del procediment.  
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DELS DECRETS NÚM. 57/14, 60/14 I 65/14 DEL JUTJAT SOCIAL 1 
GIRONA (UPSD 1) EN EL MARC DELS PROCEDIMENTS DE RECONEIXEMENT DE DRETS 
INTERPOSAT PER L. P. G. CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
529/13 (JUDICIS) 
 
El secretari dóna compte dels Decrets núms. 57/14, 60/14 i 65/14 dictats pel Jutjat Social 1 
Girona (UPSD social 1), en el marc dels procediments de reconeixement de drets no 
enquadrable en altres núms. 61/13, 307/13 i 866/13, respectivament, interposats per L. P. G. 
 
Els Decrets disposen tenir per desistida la part actora de les demandes i ordenen l’arxivament 
de les actuacions sense cap més tràmit. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 

11. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
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B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 414 AL NÚM. 727, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 17 DE 
FEBRER DE 2014 I EL 14 DE MARÇ DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 414 al núm. 727, corresponents al període comprès entre el 17 de febrer de 2014 i 
el 14 de març de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que voldria parlar sobre un tema que 
avui hauria hagut d’anar a Ple i al final no ha estat així, com és el canvi d’usos als terrenys del 
Mas Déu. Recorda que l’Ajuntament va celebrar una compravenda d’una superfície més que 
considerable de terrenys, on la rumorologia afirma que hi ha d’anar un futur supermercat 
Mercadona. Indica que per la compravenda l’Ajuntament ingressaria 2,9 milions d’euros, però 
que està condicionada a un canvi d’usos en els citats terrenys per possibilitar la instal.lació de 
grans superfícies comercials. Creu que aquest punt no consta a l’ordre dia perquè l’alcalde, 
possiblement, no haurà reunit la majoria necessària per a l’aprovació. Constata que han pogut 
comprovar que es tracta d’un afer molt controvertit, on l’oposició ha mostrat un no rotund i 
l’alcalde un posicionament immòbil. Pensa que tot aquest afer mostra un context idoni per la 
participació ciutadana, la qual fa temps que demanen des de COET, per a què sigui el poble el 
que decideixi. Per això proposa que es creï una comissió formada per tots els grups municipals 
per tal d’organitzar la realització d’una consulta popular amb dos continguts: primer, que el 
poble determini si vol o no la possible instal.lació d’un supermercat Mercadona o una altra gran 
superfície comercial als terrenys del Mas Déu, i, segon en cas afirmatiu de la primera pregunta, 
que les persones puguin indicar aquests 2,9 milions d’euros que l’Ajuntament ingressaria si es 
tanqués la transacció. Indica que, en el cas que s’aprovés la instal.lació del supermercat, 
proposen que el documentin les propostes realitzades i que es creï un procés de participació 
ciutadana mitjançant diverses trobades obertes per acabar determinant què s’ha de fer amb els 
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diners obtinguts. Creuen que negar la veu del poble és negar la democràcia. Demana al Sr. 
alcalde si creu que la seva opinió val més que la de tot un poble. Seguidament, i canviant de 
tema, indica que és conegut per tothom que les Illes Medes constitueixen un espai molt protegit 
per les lleis mediambientals i que, en l’àmbit de les immersions i de l’esnòrquel, la Generalitat 
ha establert un nombre màxim de pràctiques diàries. Fa avinent que, recentment, han pogut 
conèixer pels mitjans de comunicació l’existència d’expedients sancionadors, així com un gran 
nombre de denúncies a diverses empreses de submarinisme i esnòrquel del municipi per haver 
superat el nombre màxim d’immersions estipulat per la Generalitat. Comenta que, primerament, 
voldria que el Sr. Dalmau, com a regidor de turisme, fes una explicació sobre aquesta qüestió i, 
en segon lloc, i com a propietari i/o soci de més d’una empresa relacionada en aquest àmbit, 
digués si alguna de les seves empreses, pròpies o de les que n’és soci, estan entre les 
expedientades. Afirma que, en cas que ho sigui, vol recordar que els regidors, com a càrrecs 
públics, realitzen el primer dia el jurament de complir i fer complir la llei, i recalca que el poble 
espera que un regidor vetlli pel respecte del medi natural i per la seva protecció. Exposa que 
poden entendre que no estigui a favor del contingut de la llei, tal com va exposar als mitjans de 
comunicació i, si vol, que treballi per canviar-la i ells, si vol, també hi participaran. Considera 
que, mentre aquesta llei sigui vigent, s’ha de complir. També demana què pensen d’aquesta 
actuació tant el Sr. alcalde com la presidenta del Consell Municipal. Fa avinent que, per tot això 
exposat, i si està implicat en aquest afer, creu que el Sr. Dalmau hauria de dimitir del seu 
càrrec de regidor. Per acabar demana reduir el sou dels tècnics que cobren més de 50.000 
euros, reduir els sous dels regidors per la seva ineficàcia i ineficiència, reduir les Juntes de 
govern local de dues a una perquè s’hi aproven pocs punts i perquè suposaria un estalvi de més 
de 40.000 euros anuals que es podrien destinar a beneficis dels vilatans.  
 
El Sr. Coll fa avinent que té un prec d’un vilatà, qui li ha entregat unes fotos per un tema de 
senyalització viària que no li fan cas, i que les entregarà al regidor de la Policia local i ja en 
parlaran després. Comenta que aquesta setmana han rebut la memòria de l’Àrea de turisme 
2013 i, a punt de començar la temporada turística, demana on es troba l’oficina de turisme de 
Torroella. També comenta que han rebut la revista Montgrí Cultura i, al seu parer, creu que té 
un cost d’uns 10 euros. Indica que, amb un tiratge de 4.000 exemplars, tindria un cost de 
40.000 euros per al 6 mesos de vigència de la revista, tot i que té constància que hi ha 
empreses del municipi que hi han col.laborat amb el seu patrocini. Afirma que troben un 
disbarat que una revista per 6 mesos costi a l’Ajuntament 40.000 euros. Demana que li donin 
la resposta quan ho sàpiguen. 
 
El Sr. Calvet exposa que voldria comentar el tema de la no inclusió a l’ordre del dia de 
l’aprovació provisional de la requalificació de terrenys a Mas Déu. Creu que costa molt 
d’entendre que es mobilitzi l’arquitecte municipal a informatives per explicar aquest projecte i 
que, en una setmana, ja no s’hagi inclòs a l’ordre del dia. Demana quins és el motiu i li 
agradaria pensar que no és per la manca dels vots necessaris ja que, si el projecte és tant 
important, s’hauria de portar al Ple, que és qui hauria d’expressar la voluntat municipal. Afirma 
que estan en contra del projecte perquè no és el moment de vendre patrimoni municipal per fer 
una cosa que no s’ha explicat què es vol fer i que no és gaire necessària. Considera també que 
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no s’han de fer requalificacions urbanístiques a la carta, condicionant la venda de patrimoni a 
un canvi d’usos. Creu que a la zona on es vol col.locar hauria de tenir l’ús que es va determinar 
en el seu moment, és a dir, estrictament residencial. Exposa que és una posició des de la qual 
la identitat del municipi podria trencar el paisatge segons l’edificació que s’hi instal.lés. Es 
mostra contrari a la construcció, en aquests moments, de noves grans superfícies comercials 
sense haver fet un estudi de l’impacte econòmic en el comerç de Torroella. Li fa avinent al 
regidor de Promoció econòmica que hauria d’entendre aquestes coses perquè hi ha dedicat 
temps i li demana a què es destinarien els ingressos.  
 
El Sr. Rufí recorda que el 3 d'abril del 1979, avui fa 35 anys, se celebraven les primeres 
eleccions municipals democràtiques d'ençà de la República i que fou Albert Bou, del Pacte per a 
un Ajuntament Democràtic, qui fou escollit com a primer alcalde de la democràcia de Torroella 
de Montgrí, després de la llarga dictadura, essent alcalde del 1979 al 1991. Creu que és bo 
recordar-ho avui, coincidint amb un ple de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, perquè res ha 
estat senzill, perquè hi ha ajudat molta gent i perquè, més enllà de diferents visions del municipi 
i de l’alternança democràtica al govern municipal, el comú denominador ha estat, fins avui, 
afegir, sumar i construir, sempre, però, en sintonia amb els anhels d’una comarca, l’Empordà, i 
un país, Catalunya, avui a les portes de la seva independència. 
 
Seguidament vol mostrar un agraïment al secretari municipal, tot exposant que els darrers dos 
anys ha exercit les funcions de secretari municipal el Sr. Josep Rovira i Jofre. Considera que la 
seva dedicació ha estat inqüestionable, però el que des del Grup municipal d’ERC, i entenc que 
des de tots els grups municipals, li agraeixen sincerament el seu tracte afable i la facilitat en 
l’assessorament tècnic i de facilitació d’informació. Confia que li vagi bé la vida i tingui sort i que 
es puguin retrobar en algun moment, fet que li agraeix el secretari.  
 
A continuació el Sr. Rufí comenta que, al 2013, en la revista del Montgrí, es parlava de Torroella 
i l’Estartit com a centre mundial d’immersió, fent ressenyes magnífiques del llegat de l’Àlex 
Lorente, de com s’havia de millorar la seguretat en les activitats subaquàtiques, del busseig 
responsable com una aposta de futur, de freqüentació i conservació dels aqüífers marins, d’un 
fràgil equilibri... Afirma que els agradaria pensar que tot això no és cosmètica perquè, vistes les 
multes que diversos centres d’immersió han rebut en les darreres setmanes, que són sancions 
que deriven de controls que els Agents Rurals van fer l’estiu passat a l’entorn de l’arxipièlag, 
inclòs dins el Parc Natural, i que pensen que, vist tot aquest context, els límits del nombre 
d’immersions s’han establert per garantir l’equilibri entre turisme i ecosistemes marins, per la 
qual cosa consideren que això és un escàndol de dimensions majúscules. Indica que, de 
moment, estan parlant de 18.000 euros que poden arribar fins a 30.000. Afirma que estan 
segurs que aquests imports no espanten en absolut certes empreses, les quals poden comptar 
que els pot ser rendible infringir la llei. Creu que aquestes males praxis suposen dos greuges: un 
de menor és econòmic, perquè es deixen de pagar unes taxes per immersió, les quals 
reverteixen en espais naturals, però, a més, hi ha un altre perjudici més greu: el mediambiental. 
Recorda que al Ple del mes d'octubre passat, arran d'una denúncia de l'Associació de 
Naturalistes de Girona a Fiscalia, recordaven a l'Equip de govern que, en l’entrega de la Medalla 
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del Montgrí 2013 a títol pòstum, a l'enyorat Àlex Lorente, el seu germà, en nom de la família, va 
manifestar que els semblava que, des de la seva mort, el delicat equilibri entre protecció de la 
natura i activitat turística, s’estava esquerdant. És del parer que no pot ser que hi hagi qui no 
respecti la llei, ni el patrimoni natural de tots i que posi en qüestió aquells espais naturals i 
aquell model turístic pel qual tots hem treballat en els darrers anys. Considera que els límits 
d'immersió s'han fixat per garantir tant els usos turístics com la preservació de les espècies de 
peixos i la flora que habita al fons de les Illes. Espera que el Sr. alcalde recopili tota la 
informació i esbrini les empreses sancionades, i que, si aquestes sancions afecten algun dels 
regidors del govern municipal, aquest sigui cessat immediatament. Exposa que, tal com bé 
recorda el director dels Serveis Territorials d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi 
Natural a Girona, la llei hi és per complir-la i no es poden permetre l’escàndol de tenir regidors 
que no compleixen la llei. Afirma que, per a ERC, tal com els deia fa pocs dies un naturalista 
respectat, bon coneixedor del fons marí de les illes: les Illes Medes no poden estar en mans de 
segons qui. Demana al Sr. alcalde què pensa fer amb aquest vergonyós assumpte. 
 
El Sr. alcalde comenta el canvi d’usos a Mas Déu, fent avinent que en qualsevol ordre del dia es 
poden treure i afegir punts, més enllà que per a modificacions del Pla General es necessiti la 
majoria absoluta de 9 vots. Creu que el que cal tenir clar és què s’ha de fer a aquí, ja que 
indiquen que no saben on es destinarien els diners obtinguts. Recorda que ja va informar, que 
es va dir a reunions, que ja va sortir a mitjans de comunicació. que es destinarien, bàsicament, 
a fer una residència per a la gent gran del municipi. Remarca que, malgrat que avui no es trobi 
el punt a l’ordre del dia, es debatrà un punt tan important per al poble, que permetria construir 
un equipament que milloraria la qualitat de vida de la gent gran del municipi present i futura. 
Afirma que, més que obrir una participació ciutadana, seria qüestió de debatre entre els 
regidors, representants electes, on es podria destinar la part de diners que no haguessin de 
destinar-se a la residència per a la gent gran. Comenta que, si no ha exposat abans la proposta 
de la residència, és perquè tot just aquest matí li han presentat la proposta de viabilitat, motiu 
pel qual els convocarà la setmana vinent per explicar-ho.  Confia que el mes vinent puguin 
debatre aquest punt i tenir el consens suficient per tirar-ho endavant.  
 
Seguidament agraieix les paraules del Sr. Rufí cap el secretari i recorda que, si no l’han agraït 
des de l’inici, és perquè no és del tot segur que avui sigui el seu darrer Ple municipal. Comenta 
que, en tot cas, i si aquest fos el darrer, vol mostrar el reconeixement de tot el plenari per la 
tasca que ha dut a terme durant aquests dos anys. Fa avinent al secretari que no és voluntat de 
cap dels regidors que passi el que està passant, perquè ha estat un tema que s’ha produït per 
un factor extern a l’Ajuntament, la famosa Llei ARSAL. Confia que encara pugui estar present en 
el proper Ple per agrair-li novament la tasca que ha dut a terme al municipi, fet que li agraieix el 
secretari. 
 
En relació al tema de les Illes Medes el Sr. alcalde comenta que és un tema delicat perquè 
seria entrar en una presumpció de culpabilitat de les empreses expedientades. Fa avinent que, 
com ja es va comentar en algun Ple passat, l’Ajuntament vetllarà pel tema, tot i ser una 
competència de la Generalitat. Creu que cal vetllar per la conservació del fons marí de les 
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Medes i esbrinar les empreses que fan aquest mal ús de les immersions. Respecte a la menció 
feta del desaparegut Sr. Àlex Lorente, fa avinent que recorda converses amb ell, qui veia que, 
tot i la pràctica d’immersions, l’ecosistema no patia. Creu que cal seguir tenint cura del territori i 
del medi ambient, i que, si cal incrementar o reduir les immersions, ja ho decidirà qui ho hagi 
de decidir.  
 
El Sr. Dalmau indica al Sr. Sarquella que està aquí com a regidor i que pot donar les 
explicacions que vulgui sobre les seves responsabilitats polítiques i que, per a qualsevol tema 
particular fora d’aquest lloc, pot respondre totes les qüestions que desitgi. Recorda que les 
declaracions que va dur a terme van ser com a representant de les empreses que estan 
realitzant les activitats a les Medes. També fa avinent al Sr. Rufí que la denúncia a Fiscalia ha 
estat arxivada. Indica al Sr. Coll, en relació amb les oficines de turisme, que actualment hi ha 
tres llocs físics per a què el visitant es pugui informar: l’Estartit, Can Quintana i l’Espai Ter. El Sr. 
Coll li demana on es troba l’oficina de turisme de Torroella, a la qual cosa li respon que, més 
que en un lloc físic, la gent s’informa amb les noves tecnologies. També li fa avinent que el lloc 
físic de Torroella que fa de punt d’informació turística tot l’any és Can Quintana.  
 
La Sra. Bosch indica al Sr. Coll que, en relació amb la guia Montgrí Cultura, li assegura que els 
números reals no són els que ha fet ell, i que, donat que ara no els té a sobre la taula, no vol 
donar xifres que es pogués equivocar, els hi farà arribar. Creu que aquesta guia semestral 
estalvia díptics, tríptics i flàiers de les diferents activitats. Alhora també agraieix als 
patrocinadors les aportacions fetes. El Sr. Coll indica que una revista com aquesta, amb 4.000 
exemplars cada 6 mesos, si no val 10 euros, sinó que en valgui 5, seran 40.000 euros anuals. 
Recorda que en el municipi tenim l’ADA, la revista de Joventuts Musicals patrocinada per 
l’Ajuntament, on també anuncia les seves activitats... Considera que és un tema que ja fa molt 
de temps que reclama i creu que no son capaços d’estalviar res en comunicació, tot recordant 
que, malgrat Internet, estan duent a terme una despesa molt important de propaganda, fet que 
ho demostra tota la propaganda dels actes municipals que li arriba a la seva botiga. Es mostra 
partidari de fer-ne una d’única, però no de tantes. Demana que s’estalvïi. La Sra. Bosch diu que 
li farà arribar els números i després en parlaran. 
 
El Sr. Sarquella recorda que, si no va errat, el tema del geriàtric no sortia en cap programa 
municipal i li torna a preguntar si la seva opinió val més que la de tot un poble. Respecte a les 
immersions fa avinent al Sr. Dalmau que espera que, si té alguna empresa implicada en aquest 
afer, dimiteixi, a fi i efecte de no donar peu que la gent tingui una mala imatge de la política i 
perquè els que la volen canviar també en surten mullats.   
 
El Sr. Puig afirma que, en relació al tema de Mas Déu, s’ha parlat de la part comercial i avui no 
hi hauria d’haver hagut cap debat comercial, perquè la llei permet la construcció de fins 2.500 
metres quadrats de superfície comercial i els terrenys estan inclosos dins la TUC del municipi. 
Creu que haurien pogut triar uns altres terrenys, per la qual cosa no està en mans de 
l’Ajuntament la implantació d’una nova superfície comercial al municipi. Creu que el debat és 
una venda de parcel.les municipals amb un ingrés de prop de 3 milions d’euros, que permetrien 
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tirar endavant projectes de caràcter social. Considera que es podia tenir un debat sobre 
l’impacte paisatgístic de la nova edificació a l’indret, sobre si la solució a la mobilitat era la 
correcta... però, a nivell comercial, el debat no tocava, tot i que també es mostra disposat a 
tenir-lo. Indica que fa mesos que han fet un estudi i que no l’han presentat perquè encara és un 
esborrany, el qual planteja la competència que equivaldria amb 5 minuts a peu, amb 10 minuts 
a peu o agafant el cotxe; quin és l’àmbit de competència amb els supermercats de la zona, amb 
la població de la zona, amb l’elevada densitat de població a l’estiu... Afirma que el debat era si 
es venia o no, i cap a on es destinarien aquests diners, fet al qual l’oposició s’ha negat a parlar. 
Quant al retret que vingués a informatives el tècnic municipal, exposa que no és la primera 
vegada que ho fa i que, si va venir, va ser perquè hi havia temes tècnics que ho podia explicar 
més bé ell que un regidor, a més que ell mateix portava 3 setmanes com a regidor d’urbanisme. 
Considera que va ser un deferència envers l’oposició que hi assistís l’arquitecte, donat que els 
podia informar millor al tractar-se d’aspectes tècnics.  
 
El Sr. Calvet indica que el comentari del fet que vingués l’arquitecte a informatives era perquè 
va venir i després van tirar el punt enrere. Expòsa que si, segons el Sr. Puig, hi ha altres terrenys 
en el municipi per implantar el centre comercial, no entén perquè l’Ajuntament ha de fer 
aquesta mena de “pelotazo” per ubicar-hi aquest negoci. També s’alegra per l’existència d’un 
esborrany d’estudi de la viabilitat del suposat centre geriàtric que volen fer però, de moment, no 
n’han vist res. Creu que, com sempre, primer ho aprovaran i després ho ensenyaran. Demana 
que aquest estudi hauria d’incloure també la viabilitat dels altres centres d’aquestes 
característiques del municipi, els quals actualment tenen dificultats i tenen llits buits. Creu que 
pot passar com les escoles bressol, que siguin capaços de construir un edifici però no per 
mantenir-lo. El Sr. alcalde exposa que sempre s’ha expressat que la intenció és que els 
residents de l’Hospital, que l’Ajuntament fa molt temps que ajuda, es passin a la nova 
residència, per la qual cosa no es faria una residència més. El Calvet diu que el preocupa el que 
diu perquè es tancaria l’actual i no sap qui gestionaria el nou centre, malgrat que confia que 
serà la Fundació d’Asil de Pobres i Malalts de Torroella. El Sr. alcalde li indica que, quan tingui 
tota la informació sobre la taula, el debat el tindran a aquí i canviarà l’exposició que ha fet.  
 
El Sr. Rufí creu que es parla molt i no es concreta res. Per això demana si pensen aplicar el 
contingut de la moció de les escoles bressol. Pel que fa als centres d’immersió, recorda que el 
fiscal ha arxivat la denúncia genèrica que va fer l’Associació de Naturalistes de Girona i que ara 
hi ha uns fets concrets i unes denúncies concretes, amb la qual cosa no es poden escapolir 
d’aquest tema i prendre decisions. Demana al Sr. alcalde que, si s’aproven aquestes sancions i 
un regidor del govern hi està implicat, si el cessarà o no. Respecte al tema del Mas Déu indica 
que el Sr. alcalde surt amb un futur hospital que no els n’hi ha parlat mai, quan s’està parlant 
d’una modificació del Pla General, d’una venda condicionada a una modificació del Pla General 
amb un patrimoni municipal. Recorda que necessiten una majoria i no la tenen. Per tant, 
considera que d’aquest tema se n’ha de parlar quan hagin aprovat la modificació i exposa que 
no hi estan d’acord, ja que està condicionada a una venda futura i és una pràctica d’una altra 
època que els ha portat on són ara. Fa avinent que en aquest camí no els trobaran, per més 
que els vulguin culpabilitzar que, per ells, no es farà això o allò. Recorda que estan parlant 
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d’urbanisme i que no estan d’acord que es venguin patrimoni municipal, que el requalifiquin i 
que facin uns ingressos que, si ho fes un privat, els cauria la cara de vergonya, però que en 
aquest cas també li hauria de caure a l’Ajuntament.  
 
El Sr. alcalde exposa que la moció de les escoles bressol s’ha aprovat i que, com ha explicat, 
han de trobar la via per rebaixar la taxa. Pel que fa al tema del regidor, comenta que, arribat el 
moment, es decidirà si cal prendre alguna mesura o no.  
 
La Sra. Matas afirma, en relació amb la intervenció del Sr. Puig, que ha indicat que avui no 
tocava parlar d’un tema comercial respecte al Mas Déu, sinó que el debat era sobre la venda o 
no de les parcel.les. Li recorda que el tema de la venda es va tractar en els plens d’octubre i de 
desembre de 2012, amb la venda a Iberfin, amb la qual cosa el debat ja es va dur a terme. 
Creu que avui el debat que tocaria, si s’hagués presentat el punt, seria el de la modificació del 
Pla General que fa que un pla parcial d’un ús residencial es modifiqui per acceptar-hi un ús 
comercial, concretament un equipament privat comercial, amb la qual cosa estarien parlant de 
comerç. El Sr. Puig li indica que té raó però que ell ho deia en el sentit que ells no poden decidir 
si ve o no una nova superfície comercial al municipì, donat que la llei ho permet. Tot i així, 
afirma que el preocupa l’impacte comercial que pot tenir a Torroella, tant com a regidor de 
Promoció econòmica, com a comerciant. Considera que, si una gran superfície vol venir al 
municipi, sigui en uns terrenys o en d’altres, ho podrà fer perquè la llei l’empara. La Sra. Matas 
fa avinent que ara no discutirà el tema perquè no hi ha el punt de l’ordre del dia a sobre la taula 
i que ha intervingut per algunes imprecisions del Sr. Puig, qui admet que potser no s’ha explicat 
bé, mentre que la Sra. Matas accepta la rectificació.  
 
El Sr. Coll exposa que, fins fa poc, va ser president de l’Associació Montgrí Comerç i ara té la 
sort de no ser-ho, amb la qual cosa pot debatre temes comercials com a comerciant i com a 
cap de llista d’UPM. Recorda que el seu grup ha estat en contra de la venda dels terrenys de 
Mas Déu. Demana a qui se li acut vendre un espai municipal, que és de tots, per ubicar-hi una 
gran superfície comercial que el que farà és anar en detriment del comerç tradicional del 
municipi. El Sr. Puig indica que li estranya que li pregunti això perquè ha viscut tota l’evolució 
d’aquesta arribada de grans superfícies a Torroella, a la qual cosa el Sr. Coll li recorda que no 
en terrenys de titularitat municipal. El Sr. Puig fa avinent que això és un altre debat. Creu que la 
situació comercial ha variat des del principi que van venir les grans superfícies, quan tots es van 
espantar, ja que va fer reaccionar el comerç local i tothom es va posar al dia, essent més 
competitius, alhora que considera que actualment estan millor que altres poblacions semblants 
a Torroella. És del parer que un fragment del mercat és del petit comerç i les grans superfícies 
no hi incideixen, tal com sap el Sr. Coll. Entén que no veu clar aquest tema per temes polítics i 
li accepta, tot i que no li accepta que no ho vegi clar per temes comercials.    
 
El Sr. Sarquella afirma que també ha demanat l’opinió de la presidenta del Consell Municipal de 
l’Estartit respecte al tema de les immersions i no ha respost. La Sra. Comas fa avinent que, com 
ha dit el Sr. alcalde, la Generalitat és l’administració competent però que, en tot cas, ells són 
els primers interessats en què es compleixi la normativa, per la qual cosa hi estaran a sobre.  
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I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent ¾ de 10 del 
vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


